Yana Chervinska, founder of the clothing brand Yana Chervinska and the first platform of conscious fashion in Ukraine Sustainable Fashion Pad
The fashion industry needs to address sustainability, but what does it mean exactly? What are the most important aspects of sustainability and why, and how can addressing them enhance a business model?
Sustainable development issues need to be addressed not only to the fashion industry, but also to any business, organization, social movement or festival - this is the future. Many brands, from fast and affordable fashion to luxury conglomerates, are starting to launch special areas of sustainability and open information about the production and logistics to consumers. The flow is no longer possible to stop. For me, the most important moment of sustainability begins with work with the consumer and his/her education. By bringing to consumers information about the dangers of production and the disposal of cheap and low-quality clothes that wear out quickly, we will change the very approach to the consumption. The sustainability factor is becoming increasingly important for business. Here, I will quote The Blueprint “Fastcompany.com website gives optimistic figures: 75% of buyers in five countries (USA, Great Britain, China, France and Brazil) called sustainability a major factor for fashion apparel manufacturers. (The Nosto online sales platform report shows that if 52% of American and British users talk about the importance of ethical fashion, only 29% are ready to buy eco-friendly clothing)“.

Яна Червинская, основательница бренда одежды Yana Chervinska и первой в Украине платформы осознанной моды Sustainable Fashion Pad. 

Индустрии моды необходимо заниматься вопросами устойчивого развития, но что именно это означает? Какие аспекты устойчивости наиболее важные и почему, и как их решение может улучшить бизнес-модель? 

Вопросами устойчивого развития необходимо заниматься не только модной индустрии, но и любому бизнесу, организации,  социальному движению или фестивалю — за этим будущее. Множество брендов, от создателей быстрой и доступной моды до люксовых конгломератов, начинают запускать специальные направления устойчивости и открывают потребителям информацию о создании, производстве и логистике вещей. Эту лавину уже невозможно остановить. Для меня самый важный момент устойчивости начинается именно с работы с потребителем и его образования. Донося потребителям информацию о вреде производства и утилизации  дешевой и низкокачественный одежды, которая быстро изнашивается, мы изменим сам подход к потреблению. Фактор устойчивости становится все более важным для бизнеса. Здесь я процитирую The Blueprint: “Cайт Fastcompany.com приводит оптимистичные показатели: 75% покупателей в пяти странах (Америка, Великобритания, Китай, Франция и Бразилия) назвали устойчивость важнейшим фактором для производителей модной одежды. (Отчет платформы для онлайн-продаж Nosto показывает, что если 52% американских и британских пользователей говорят о важности этичной моды, лишь 29% готовы покупать одежду экологичных марок)”.


